

(Le français suit)

FOR IMMEDIATE RELEASE

First ever judicial exchange between the Constitutional Court of Slovenia and the Supreme Court of Canada comes to a close

OTTAWA, April 30, 2024 – The Supreme Court of Canada was delighted to welcome representatives from the Constitutional Court of Slovenia this week as part of the first ever judicial exchange between the two courts. The three-day meeting was held in Ottawa from April 28-30, 2024.

The delegation from the Supreme Court of Canada was led by the Right Honourable Richard Wagner, P. C., Chief Justice of Canada and included Justices Suzanne Côté, Sheilah L. Martin and Mahmud Jamal. The delegation from the Constitutional Court of Slovenia included President Dr. Matej Accetto, Vice President Dr. Rok Čeferin, and Judge Dr. Katja Šugman Stubbs. The judges discussed their respective countries' jurisprudence as well as legal issues such as freedom of expression, equality and women's reproductive rights, and artificial intelligence.

“I want to thank our counterparts from the Constitutional Court of Slovenia for engaging in such a productive and insightful discussion this week,” said Chief Justice Wagner. “Judicial exchanges provide judges with unique opportunities to exchange information and best practices to better understand how other apex courts are navigating similar legal issues.”

“Just as the law itself is dynamic and always evolving, so too is the context in which it applies, which is why these exchanges are so valuable,” added Chief Justice Wagner.

As part of their visit to Canada, the Slovenian delegation also met with leadership from the National Judicial Institute, the Office of the Commissioner for Federal Judicial Affairs, and other dignitaries.

For more information, please contact:

Stéphanie Bachand
Executive Legal Officer and Chief of Staff
613-996-9296

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

Le tout premier échange judiciaire entre la Cour constitutionnelle de Slovénie et la Cour suprême du Canada prend fin

OTTAWA, le 30 avril 2024 – La Cour suprême du Canada a eu le plaisir d’accueillir cette semaine des représentants de la Cour constitutionnelle de Slovénie, dans le cadre du tout premier échange judiciaire entre les deux cours. La rencontre de trois jours s’est déroulée à Ottawa entre le 28 et 30 avril 2024.

La délégation de la Cour suprême du Canada, menée par le très honorable Richard Wagner, C.P., juge en chef du Canada, comptait également les juges Suzanne Côté, Sheilah L. Martin et Mahmud Jamal. La délégation de la Cour constitutionnelle de Slovénie était formée de son président, Matej Accetto, de son vice-président, Rok Čeferin, et de la juge Katja Šugman Stubbs. Les juges ont discuté de la jurisprudence de leur pays respectif, ainsi que de questions juridiques telles que la liberté d’expression, l’égalité et les droits reproductifs des femmes, et l’intelligence artificielle.

« Je tiens à remercier nos homologues de la Cour constitutionnelle de Slovénie d’avoir participé à des discussions très productives et enrichissantes cette semaine », a déclaré le juge en chef Wagner. « Les échanges judiciaires sont des occasions uniques pour les juges de partager de l’information et des pratiques exemplaires afin de mieux comprendre comment d’autres tribunaux de dernière instance abordent et traitent des questions juridiques semblables. »

« Le droit est dynamique et évolue constamment, tout comme le contexte dans lequel il s’applique, et c’est ce qui rend ces échanges aussi précieux », a ajouté le juge en chef Wagner.

Durant leur visite au Canada, les membres de la délégation slovène ont également rencontré des dirigeants de l’Institut national de la magistrature et du Commissariat à la magistrature fédérale, ainsi que d’autres hauts dignitaires.

Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec :

Stéphanie Bachand
Conseillère juridique principale et chef de cabinet
613-996-9296